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VOLBY DO POSLANECKÉ
SNĚMOVNY
volby očima žáka 8. třídy
ČTĚTE NA STRANĚ 1

HALLOWEENSKÁ PÁRTY
jak jsme plánovali a nic z toho
nebylo
ČTĚTE NA STRANĚ 1

ÚVODNÍK

Milí čtenáři a čtenářky,
 
původně jste na těchto stránkách
měli číst, jak dopadla
Halloweenská párty, kterou jsme
plánovali s členy Žákovského
parlamentu. Bohužel, Covid opět
zamíchal osudím a z důvodu
nařízeného ředitelského volna
musela být párty zrušena. Snad
vás budeme moct informovat
v některém z příštích čísel, byť
to bude párty After Halloween ...
Nějaké články o dění v naší
zemi i ve škole jsme však
dohromady dali, takže snad i tak
vám přinášíme zajímavé čtení.
 
Redakce

Halloween vs. Dušičky

Víte, jaký je rozdíl
mezi Halloweenem
a Dušičkami? Že ne?! Tak čtěte
dál.
Halloween je původně keltský
lidový svátek sahající až
do doby před naším letopočtem.
Den 31. října byl hranicí
mezi létem a zimou. Keltové
tento den vnímali jako pomezí,
kdy se stírá hranice mezi světem
živých a mrtvých. Stavěli proto
oltáře, které obsahovaly ptačí
pera, či zvířecí lebky, a měly
za účel navázat spojení
s mrtvými. Svátek se v keltštině

nazýval Samhain, a byl časem,
kdy se duše zesnulých vrací
domů a jejich příbuzní jim
svítilnami z vydlabaných řep
pomáhají na cestě do podsvětí.
Na ochranu před zlými duchy se
lidé převlékali do hadrů
a malovali si obličeje. Svátku
Samhain je nejvíce podobný
Halloween slavený večer 31.
října, den před křesťanským
svátkem Všech svatých. Mnohé
z původního Halloweenu se
dochovalo dodnes. Lidé
před svými domy staví malé
oltáře v podobě vyřezávaných
dýní, místo ohňů se zapalují
svíčky. Taková dýně se nazývá
(Jack-o'-lantern). Svátek se
zachoval především
v anglosaských zemích,
převážně v USA, Kanadě, Velké
Británii, Irsku a Austrálii. Název
vznikl zkrácením anglického
„All Hallows' Eve“, tedy
„Předvečer Všech svatých“.
Dušičky jsou vzpomínkou
na všechny věrné zesnulé.

Svátek zesnulých, Památka
zesnulých či lidově Dušičky,
která připadá na 2. listopad, je
v římskokatolické církvi dnem
liturgického roku, kdy se církev
modlí za duše v očistci.
Liturgické obřady slouží v tento
čas i Církev československá
husitská, která vzešla z prostředí
katolického modernismu
po první světové válce.
Oslava Dušiček se odvíjí
od slavnosti (svátku) Všech
svatých, který připadá na 1.
listopadu. Historickým
předchůdcem křesťanských
dušiček byly u pohanských
Slovanů ritualizované oslavy či
hostiny, konané přímo
na nekropolích na počest
zesnulých předků.
Tak doufám, že tyto informace
pro vás byly zajímavé a poučné.
 
Niky Rakušanová

Volby do Poslanecké sněmovny

foto: https://www.mzv.cz/

Důležitou říjnovou událostí byly
volby do Poslanecké sněmovny
Parlamentu České republiky,
které proběhly 8. a 9. října.
Dohromady kandidovalo 20
politických stran a dvě
koalice-SPOLU a PirStan. 9. října večer
byl zveřejněn výsledek voleb,
kdy vyhrála koalice SPOLU
(ODS, KDU-ČSL, TOP09)
s počtem hlasů 1 458 140 a s
počtem 71 mandátů. Nejvíce
mandátů získalo hnutí ANO
2011, a to s počtem 72. Aby se
mohla sestavit vláda, musí se dát
dohromady 101 mandátů.
Koalice SPOLU později večer 9.
října podepsala memorandum
o vytvoření vlády s koalicí
PirStan, dohromady mají 108
mandátů, tím pádem mohou
vládnout. Mnoho lidí není
spokojeno s výsledkem voleb,
např. kvůli historii strany ODS

foto: https://www.kurzy.cz/

a jejím vládám v 90. letech. Dle
mého ale tato nová vláda bude
lepší a pokrokovější ve více
tématech, než ta současná,
a nebude chtít spolupracovat se
státy, kde se vládne autokraticky
a omezují lidská práva. Pro mě
je důležité, aby se účastníci
vlády vyjadřovali slušně
k jakýmkoliv tématům.
Taky doufám, že bude umět

přiznat své chyby co se týče
oblasti správy státu. A nakonec
by se nová vláda mohla zčásti
zaměřit na dodnes nevyřešené
kauzy, případy, současné vlády,
které nejsou v pořádku.
 
Dominik Matiaško

Halloweenská 
párty
Určitě jste zaslechli
o plánované Halloweenské
party, která se nakonec
kvůli ředitelskému volnu
přesunula. Náhradní termín
zatím není znám,
kvůli zhoršení epidemiologické
situace nemůžeme v nejbližší
době párty uspořádat.
Za žákovský parlament ale
doufám, že se dočkáme brzy,
protože třítýdenní plánování
a přípravy nechceme hodit
za hlavu. S takovou přípravou
je docela práce - musíte zajistit
prostor, aparaturu, DJ, pitný
režim, občerstvení, ceny
pro soutěžící, rozdělit
jednotlivé funkce, vytvořit
plakáty a výzdobu, vymyslet
program, oslovit spolužáky
i rodiče ... A my jsme došli
téměř do finále - a nic. Takže
doufejte s námi!!!
 
Ondra Přibyl 
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Projektový den - Kariérní poradenství

foto: Hana Šmídová

V pátek 22. října, po naší
14denní karanténě, byl pro nás
nachystaný projektový den,

který spočíval v tom, že jsme se
měli pokusit zjistit naše silné
stránky a dovednosti, na jaké
povolání máme vlohy a nebo
naopak pokud už víme, kam jít,
tak se ujistit, že to je to správná
volba. Moc se mi líbilo hned
na začátku, jak po nás chtěla
paní lektorka, ať se zamyslíme,
co se nám povedlo tento týden,
třeba například si jít zaběhat
nebo získat dobrou známku.
Vysvětlila nám, že většinou se
zaměřujeme na to, co se nám
nepovedlo, a to je chyba!

Poté jsme měli ve skupinkách
vymyslet nebo představit si
jakékoli povolání, jak bude
vypadat v roce 2035. Můj tým
vymyslel Fly Taxi! :D Jednoduše
řečeno létající auto na vodík.
Do svých archů pro zpětnou
vazbu, které jsme dostali
na začátku, jsme měli odpovědět
na to, co nás na tom povolání
zaujalo, proč by mě to bavilo
nebo nebavilo a jak se mi líbily
projekty ostatních.
Další hra spočívala v tom, že
jsme si měli ve skupince rozdělit

povolání, které nám bylo nejvíc
sympatické z nabídky
na rozdaných kartách (byl
omezený počet). A opět jsme
měli odpovědět na otázky, proč
se hodím na toto povolání
nebo zase nehodím. Na závěr
jsme měli napsat, jestli nám to
pomohlo a opravdu většina
lístečku obsahovala pozitivní
zpětnou vazbu.
 
Paťa Chalupová

Måneskin Victoria De Angelis (baskytara),
Thomas Raggi (kytara) a Ethan
Torchio (bicí), založili ji v roce
2015. Victoria vymyslela jméno
Måneskin, což v dánštině
znamená Měsíční svit. V roce
2017 se zúčastnili italské verze
X Factor. Díky kombinaci stylů
rocku, popu a reggae se dostali
do týmu Manuela Agnelliho,
frontmana italské rockové
skupiny Afterhours. Probojovali
se až do finále, ale to nakonec
vyhrál zpěvák Lorenzo Licitra.
V průběhu soutěže vyšlo jejich
první EP deska Chosen,
za kterou dostali platinovou
desku. S písní „Zitti e buoni“, se

kterou zvítězili na Festivalu
Sanremo v roce 2021, se
zúčastnili soutěže Eurovision
Song Contest 2021
v Rotterdamu. Nahradili tak
italského zpěváka Diodata
s písní Fai rumore, když byl
Eurovision Song Contest 2020
přeložen kvůli pandemii
covidu-19 na rok 2021. Podle informací
sázkařských kanceláří neměla
píseň největší šance na výhru.
Ocenění
EP Chosen - platinová a zlatá
deska
IWBYS - platinová a zlatá deska
Zitti e Buoni - platinová a zlatá
deska

Coraline - platinová a zlatá
deska
Vent’anni - platinová deska
Beggin’ - platinová deska
Are you Ready? - platinová
a zlatá deska
Fear for nobody - platinová
a zlatá deska
Teatro d’ira - Vol. I. - platinová
deska
Le parole lontane - platinová
deska
Některé mají více desek
 
Erik Láník 
zdroj:
https://cs.wikipedia.org/wiki
/M%C3%A5neskin

foto: https://www.lidovky.cz/

Milí čtenáři, dnes vás chci
seznámit s italskou rockovou
skupinou Måneskin. Členové
skupiny byli spolužáci na střední
škole v Římě. Kapela má čtyři
členy: Damiano David (vokály),

ZTRACENI V ČASE - tip do čtenářského deníku

foto: https://www.albatrosmedia.cz/

Dnes to bude tip na knihu a ta
kniha se jmenuje Ztraceni v čase
a je od Petry Braunové. Vydalo
ji nakladatelství Albatros.
 
Hlavní hrdina je kluk Martin,
který tráví léto u své prababičky
na vsi, v Borovanech.
Prokletá dvojka z chování mu
překazila prázdniny u moře. Teď
musí být na venkově, kde je pár
chalup a jinak nic. Ještě že
prababička Julča umí tak krásně
vyprávět.
Jednou mu vypráví, že měla

mladšího bratra Lojzka, kterého
zabil blesk. No jo, jenomže
krátce na to se Martin sám
dostane do strašlivé bouřky,
která ho přemístila v čase. Co se
stane, když zachrání Lojzka
před zásahem blesku a potká
copatou teprve osmiletou
prababičku Julču, která ještě
před chvílí byla vrásčitá a stará?
A podaří se mu dostat zpět?
 
Tato napínavá kniha by určitě
neměla chybět ve čtenářském
deníku všech školáků!

Věřte, že toto napínavé čtení vás
pohltí.
Tak ať vás to baví!!
 
Niky Rakušanová

Halloweenské prsty

foto: Niky Rakušanová

 
Dnes tady máme halloweenský
recept.

Těsto - mokrá část:
1 změklé máslo
1 hrnek moučkového cukru
1 vejce
Smícháme ručně či mixérem.
 
Můžete, ale nemusíte přidávat:
1x malá lžička mandlového
extraktu
1x lžička vanilkového extraktu
 
Sypká část
333g (ani o gram víc!) hladké
mouky
špetka soli a cca půl čajové

lžičky kypřicího prášku
do pečiva 
Smícháme část suchou s mokrou
a důkladně ručně promícháme.
Toto těsto přikryjeme
potravinářskou folií. A na cca 30
minut necháme vychladit.
 
Na dozdobení červená
marmeláda nebo barvivo,
kakao a loupané mandle
Přichází tvarovací část, vždy
pracujeme pouze s 1/4 těsta.
Vytvoříme si menší váleček těsta
(prst), ale pozor, těsto ještě

nakyne. Váleček přimáčkneme
tak, že vypadá jako prst. Pečeme
na 190 stupňů cca 10 minut.
Po upečení červenou
marmeládou přilepíme půlku
mandle jako nehet a posypeme
kakaem.
 
Nakonec dip omáčku
na namočení- 2x bílé čokolády
rozpustíme, přidáme creame
fresh a nabarvíme.
Dobrou chuť!!!
 
Niky Rakušanová
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Moje cesta k motokrosu

foto: Iveta Mikulenková

foto: Iveta Mikulenková

základům ježdění. Nejdříve jsem
jezdila v pískovně, potom jsem
začala jezdit na různé
motokrosové tratě, např. Nový
Jičín, Zábřeh u Dolního
Benešova, Karviná a další. Svůj
první závod jsem jela 22. 8.
2021 na Zděchovské Grapě
2021, kde jsem jela v kategorii
ženy a umístila jsem se jako 4.
Na tomto závodě jsem získala
úplně první zkušenosti. Jak se
chovat, když kolem vás jede
spousta silnějších motorek,
abych neohrozila sebe ani
ostatní závodníky. Poznala jsem
i další holky, které taky fandí
motorkám. Pak následovaly
další závody v Lačnově – 11. 9.
2021 taky 4. místo, v Polském
Těšíně 2. 10. 2021 bez umístění,

a teď mám před sebou poslední
závod sezóny v Zábřehu
u Dolního Benešova, který se
jede 6. 11. Mezi jednotlivými
závody je samozřejmě spousta
tréninku – ten nejzajímavější byl
7. října 2021 – kdy vedl trénink
mistr republiky, vicemistr
v motokrosové třídě MX1
Václav Kovář. O motorku se
musím starat, aby byla
v pořádku a připravená
na závody. Na závěr bych řekla,
že motokros je dřina, spousta
bláta a únavy. Ale díky němu
jsem poznala hodně skvělých
lidí. Mými vzory jsou například
Václav Kovář, Ivana Palacká,
Marek Demel, Karel Liška,
Daniel Jarnot, můj strejda Jan
Nenutil a další. I když jsou
o mnoho starší, dokážou
pomoct, poradit, a v depu jsou
skvělí parťáci, kteří si navzájem
pomáhají. Když vám selže
motorka, nebo když máte den
blbec a nedaří se vám. A přesto,
že to v motokrosu už někam
dotáhli, berou mě mezi sebe
i když jsem holka a je mi 13 let.
 
Kristy Nenutilová

V naší rodině už na motorce
závodil můj praděda, který jezdil
nejprve silniční závody v té době
v Ostravě, Brně a pak plochou
dráhu nejčastěji v Kopřivnici. To
bylo v letech 1964 až 1967.
Zálibu v motorkách po něm asi
zdědil můj strejda a babiččin
syn. Ten se ale věnuje
motokrosu a vyhrál spoustu

závodů.
U mě to začalo tak, že mě právě
on nejprve na motorce povozil,
mi se to hodně líbilo a chtěla
jsem to jednou vyzkoušet. To se
mi splnilo až v letošním roce.
Na své 13. narozeniny jsem
dostala svou první motorku
HONDA CR 80. Pod vedením
strejdy jsem se začala učit

Jak vyrobit ... Divadelní loutky

foto: https://www.fler.cz/

Nudíš se doma? Tak si můžeš
zkusit vyrobit tyto divadelní
loutky.
 
Budeš potřebovat:
bílé nebo barevné papíry
nůžky
pastelky nebo fixy
špejle
lepicí pásku
 
 
1. Nakresli si na papír jakékoliv
oblíbené postavičky, domečky,
stromečky nebo zvířátka (klidně
z nějaké knížky nebo filmu).

Potom každý objekt zvlášť
vystřihni.
 
2. Přilep vystřiženou kresbičku
lepicí páskou na spodní část
špejle. A už máš hotovo!
Představení může začít.
 
Příjemnou zábavu!!!
 
Tento návod jsem čerpala
z webu
https://decko.ceskatelevize.c
z/
 
Niky Rakušanová

Kofein jako droga

foto: https://www.styl-zivota.cz/

Milí čtenáři, pokud je vám 15+,
tak určitě víte, co je to kofein.
Ale pro ty, co to ještě neví, to
rozvedu a napíšu pár tipů.
Když se řekne kofein, určitě si
představíte kávu, ale věřte, že
i když jste kávu životě neměli,
tak jste kofein ochutnali.
Protože kofein najdeme i v
černém nebo zeleném čaji,
nebo pokud máte rádi sladké, tak
i v kvalitní čokoládě.
Samozřejmě také v nápojích
typu Kofola, Coca Cola, Pepsi
Cola a v energy drincích.
Kofein se používá na zvýšení
tlaku či energie. KOFEIN JE
NEJUŽÍVANĚJŠÍ

A NEJZNÁMĚJŠÍ DROGA.
A pár informací o kofeinu:
1. Doporučená neškodná dávka
kofeinu za den je cca 400 mg.
Nad tuto dávku už vzniká
závislost.
2. V kapsli do kávovaru je asi
cca 60 mg.
3. Zmiňovaný zelený nebo černý
čaj má asi na 40 mg na 200 l.
 
Takže co z toho vyplývá? Kofein
je v jistém směru dobrý, ale
rozhodně nezdravý.
 
Niky Rakušanová


